

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2022 10

下旬刊（总第 650 期 / 第 41 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

价值工程

2022年10月下旬刊(总第650期/第41卷)
1982年创刊 2022年10月28日出版

中国商界文联 会刊
中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊
封面刊名题字:袁宝华

主管单位:
河北省科学技术协会
主办单位:
河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问:管在源
总 编:高志彪
总 编 室:师瑞
电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞

电 话:0311-83020178
0311-83036626
传 真:0311-87024742
投稿邮箱:vezzsbjb@163.com
网 址:www.vezzs.com
责任编辑:高生明
封面设计:王金军
版面设计:韩宇红

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311
国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N
国内邮发代号:18-2
国内订阅:全国各地邮局
国内发行:河北省报刊发行局
国外发行:中国国际图书贸易总公司
印 刷:廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位:价值工程杂志社
社 址:石家庄槐安西路88号
邮 编:050091
国内定价:30.00元人民币
海外定价:30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 乡村振兴背景下东营市创意农业高质量发展路径研究 马梦霞等(1)
- 基于两阶段DEA模型的江苏省新能源产业融资效率评价研究
..... 李仲夏等(4)
- 光伏发电项目全过程造价控制 宋小红(7)
- 建筑施工企业资金管理存在的问题及对策探讨 张义(10)
- 郑州市某大型冲沟场地岩土工程勘察案例研究 王若锋(13)
- 农业水利工程中小型泵站运行管理存在的问题及对策 袁琼辉(16)
- 堰南枢纽互通立交改造方案研究 许雯(19)
- 某车辆段项目基础选型分析 吕潮等(22)
- 基于工程咨询机构参与的大中型水利项目全过程投资控制分析
..... 吕晓理(25)
- 盾构机吊装技术与风险控制 栗朝权(28)
- 卓越绩效模式导向下的输变电工程项目质量提升研究
..... 卜一凡等(31)
- 滨海地区盐碱地的景观设计营造 张永辉(34)
- 应用工业工程优化现场管理 张辰鹏等(37)
- 论信息化系统在液化气零瓶全产业链经营中的有效应用
..... 孙涛等(40)
- 衢州推进四省边际共同富裕示范区的评价研究 蔡维睿(43)
- 基于多层次模糊综合评价法的购物中心后评价研究 李敏等(46)
- 综合医院供电可靠性保障研究 林卓巡等(49)
- 江苏高端装备制造产业链现代化发展动力机制与对策建议
..... 夏永红(52)
- 基于价值工程的机电产品全生命周期设计研究 洪群利(55)

* 价值链·供应链 *

- 区块链下的过程结算自动化研究 翟文轩等(59)
- 基于非参数估计法的A公司库存分析 谢连刚等(62)

* 功能载体创新 *

- 某公路隧道爆破施工对上穿管线的影响及施工合理性研究
..... 田洋(65)
- 等离子体用于曲线孔加工中的仿真分析研究 赵栋等(68)
- T型承插式顶板后浇带防渗水施工技术研究 王保亮(71)
- 高速公路护栏碰撞监控系统探讨 唐逸(74)
- 碾压遍数和频率对桥面沥青混凝土铺装层压实效果影响研究
..... 余江等(77)

钢壁混凝土围堰在大尺寸水中承台施工中的应用	金晓峰(80)
挂轨巡检机器人在风机机舱内的应用	陈珍等(83)
一种抽水蓄能电站地下厂房岩壁吊车梁部位开挖施工方法	陈强(87)
基于数字孪生驱动的数控油边机设计与开发	翟振坤等(90)
搭接灌浆施工工艺及在帷幕灌浆中的作用和效果	吴宝阁(93)
高速公路桥梁施工中的高墩施工技术分析	危志全(96)
水底山水库工程枢纽布置及设计	陈诗阳(99)

* 价值应用 *

海绵城市理念在城市水土保持中的运用研究	陈丹等(102)
长三角经济一体化研究热点与前沿的可视化分析	朱萌萌(105)
基于 ABAQUS 的软索连接的装配式剪力墙抗震性能研究	张泽晖(108)
钢直尺的检定及其测量结果的不确定度评定	杨瑛(111)
钢筋混凝土构件施工阶段回弹推定强度与芯样抗压强度对比变化规律	李星震等(114)
钢板加固小跨高比胶合木梁抗弯极限承载力研究	邹艳花等(117)
浅谈市政道桥工程的路基路面施工技术	谈辉(120)
一种特高频局部放电传感器现场校验装置	曹宏明等(123)
方钢管煤矸石混凝土梁柱节点在双向循环荷载作用下有限元分析	彭军等(126)
基于倾斜摄影和机载 LiDAR 的大比例尺测图技术研究与应用	罗智伟等(129)
一种离散制造系统瓶颈单元智能识别建模方法	张永阳等(132)
基于 GIS 的数字测绘国土管理系统设计与实现	刘飞鹏(136)
冻融循环效应对磷酸钾镁水泥抗冻性的影响	彭轶群等(139)
近景摄影测量在断裂结构精细化勘测中的应用	张培兴等(142)
基于 Delmia 的虚拟仿真技术在 147 实作培训中的应用探究	王巍然等(145)
风电场预制舱技术应用	连立永(148)
平行位移输送泵在中成药制造行业中的应用分析	张胜等(151)
某工业地块的土壤及地下水污染调查与检测评价	马占琪(154)
基于改进 YOLOv4 的道路标线检测算法	赵明升等(157)
基于协同过滤算法的旅游推荐系统的设计	陈勇(160)

* 理论综述 *

BIM 技术在建筑工程中的应用研究综述	付立斌等(163)
人力资本高级化、消费升级与产业结构优化	刘健等(166)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.41 10.c
 (Sum No.650)
 Published in Oct. 28, 2022

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbj@163.com

Printed by:
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Research on High-quality Development Path of Creative Agriculture in Dongying City under the Background of Rural Revitalization	MA Meng-xia, <i>et al.</i>
4 Evaluation of Financing Efficiency of New Energy Industry in Jiangsu Province Based on Two-stage DEA Model	LI Zhong-xia, <i>et al.</i>
7 Whole Process Cost Control of Photovoltaic Power Generation Project	SONG Xiao-hong
10 Discussion on the Problems and Countermeasures of Fund Management in Construction Enterprises	ZHANG Yi
13 Case Study on Geotechnical Investigation of a Large Gully Site in Zhengzhou	WANG Ruo-feng
16 Problems and Countermeasures in Operation and Management of Small and Medium Sized Pumping Stations in Agricultural Water Conservancy Projects	YUAN Qiong-hui
19 Research on the Transformation Scheme of the Yannan System Interchange	XU Wen
22 Foundation Design Analysis of a Metro Depot	LV Chao, <i>et al.</i>
25 Analysis on the Whole Process Investment Control of Large and Medium Water Conservancy Projects Based on the Participation of Engineering Consulting Organizations	LV Xiao-li
28 Shield Machine Hoisting Technology and Risk Control	LI Chao-quan
31 Quality Improvement of Power Transmission and Transformation Project under the Guidance of Excellent Performance Management Mode	BU Yi-fan, <i>et al.</i>
34 Landscape Design and Construction of Saline Alkali Land in Coastal Area	ZHANG Yong-hui
37 Application of Industrial Engineering to Optimize Site Management	ZHANG Chen-peng, <i>et al.</i>
40 On the Effective Application of Information System in the Whole Industry Chain Operation of Liquefied Gas Zero Bottle	SUN Tao, <i>et al.</i>
43 Evaluation on Quzhou's Promotion of the Demonstration Zone for Common Prosperity in the Four Provinces	CAI Wei-ru
46 Research on Post Evaluation of Shopping Center Based on Multi-level Fuzzy Comprehensive Evaluation Method	LI Min, <i>et al.</i>
49 Study on Reliability Guarantee of Power Supply in General Hospitals	LIN Zhuo-xun, <i>et al.</i>
52 Dynamic Mechanism and Countermeasures for Modernization Development of High-end Equipment Manufacturing Industry Chain in Jiangsu Province	XIA Yong-hong
55 Research on the Whole Life Cycle Design of Electromechanical Products Based on Value Engineering	HONG Qun-li

VALUE CHAIN•SUPPLY CHAIN

59 Research on Process Settlement Automation under Blockchain	ZHAI Wen-xuan, <i>et al.</i>
62 Inventory Analysis of A Company Based on Nonparametric Estimation Method	XIE Lian-gang, <i>et al.</i>

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 65 Study on the Influence of Blasting Construction of a Highway Tunnel on the Overhead Pipeline and the Construction Rationality TIAN Yang
- 68 Simulation and Analysis of Plasma Used in Curved Hole Machining ZHAO Dong,*et al.*
- 71 Research on Construction Technology of T-shaped Socket Roof Post Cast Strip for Seepage Prevention WANG Bao-liang
- 74 Discussion on Collision Monitoring System of Expressway Guardrail TANG Yi
- 77 Study on the Influence of Rolling Passes and Frequency on the Compaction Effect of Asphalt Concrete Paving Layer of Bridge Deck YU Jiang,*et al.*
- 80 Application of Steel Wall Concrete Cofferdam in Construction of Large Size Underwater Cushion Cap JIN Xiao-feng
- 83 Research on Application of Rail Inspection Robot in Fan Engine Room CHEN Zhen,*et al.*
- 87 A Construction Method for Excavation of Crane Beam on Rock Wall of Underground Powerhouse of Pumped Storage Power Station CHEN Qiang
- 90 Design and Development of CNC Oil-edge Machine Based on Digital Twin-drive ZHAI Zhen-kun,*et al.*
- 93 Implementation Technology of Lap Grouting and Its Effect in Curtain Grouting WU Bao-ge
- 96 Analysis of High Pier Construction Technology in Expressway Bridge Construction WEI Zhi-quan
- 99 Layout and Design of Shuidishan Reservoir Project Hub CHEN Shi-yang

VALUE APPLICATION

- 102 Study on the Application of Sponge City Concept in Urban Soil and Water Conservation CHEN Dan,*et al.*
- 105 Visualization Analysis of Hot Spots and Frontiers of Economic Integration in Yangtze River Delta ZHU Meng-meng
- 108 Study on Seismic Behavior of Prefabricated Shear Wall with Flexible Cable Connection Based on ABAQUS ZHANG Ze-hui
- 111 Verification of Steel Ruler and Evaluation of Uncertainty of Measurement Results YANG Ying
- 114 Comparison of Rebound Estimated Strength and Core Compressive Strength of Reinforced Concrete Members during Construction LI Xing-zhen,*et al.*
- 117 Study on Ultimate Flexural Capacity of Steel Plate Reinforced Glulam Beams with Small Span-to-height Ratio ZOU Yan-hua,*et al.*
- 120 Research on the Construction Technology of Subgrade and Pavement in Municipal Road and Bridge Engineering TAN Hui
- 123 A Field Calibration Device for UHF Partial Discharge Sensor CAO Hong-ming,*et al.*
- 126 Finite Element Analysis of Gangue Concrete Filled Square Steel Tubular Column-to-Steel Beam Connection under Bidirectional Cyclic Loadings PENG Jun,*et al.*
- 129 Research and Application of Large Scale Mapping Technology Based on Tilt Photography and Airborne LiDAR LUO Zhi-wei,*et al.*
- 132 An Intelligent Identification Modeling Method for Bottleneck in Discrete Manufacturing System ZHANG Yong-yang,*et al.*
- 136 Design and Implementation of Digital Surveying and Mapping Land Management System Based on GIS LIU Fei-peng
- 139 Effect of Freeze-thaw Cycle on Frost Resistance of Potassium Magnesium Phosphate Cement PENG Yi-qun,*et al.*
- 142 Application of Close Range Photogrammetry in Fine Survey of Fault Structures ZHANG Pei-xing,*et al.*
- 145 Research on the Application of Virtual Simulation Technology Based on Delmia in 147 Practical Training WANG Wei-ran,*et al.*
- 148 Application of Prefabricated Cabin Technology in Wind Farm LIAN Li-yong
- 151 Application Analysis of Parallel Displacement Pump in Chinese Patent Medicine Manufacturing Industry ZHANG Sheng,*et al.*
- 154 Investigation, Detection and Evaluation of Soil and Groundwater Pollution in an Industrial Plot MA Zhan-qi
- 157 Road Marking Detection Algorithm Based on Improved YOLOv4 ZHAO Ming-sheng,*et al.*
- 160 Design of Travel Recommendation System Based on Collaborative Filtering Algorithm CHEN Yong

THEORETICAL REVIEW

- 163 Review on the Application of BIM Technology in Construction Engineering FU Li-bin,*et al.*
- 166 Human Capital Upgrading, Consumption Upgrading and Industrial Structure Optimization LIU Jian,*et al.*